
Komentář k soutěžnímu řádu ČSGA  2008 

Uvažovaná změna soutěžního řádu ČSGA vyvolala rozsáhlou diskuzi  mezi  členy  a 
kluby. Přišlo asi na dvě desítky námětů, názorů, připomínek, které byly vedeny snahou 
přispět k řešení. Mnohé z nich si byly názorově blízké, některé se v některých bodech 
lišily. Je zřejmé, že nelze vyhovět všem představám. Nakonec je však nutno 
rozhodnout, přijmout konečné řešení, které schválil výbor ČSGA. Chtěl bych 
v následující části vysvětlit, pokud možno stručně, co je podstatou návrhu. 

Mistrovství klubových družstev ve hře na jamky: 

1. Rok 2008 je rokem přechodným, který umožní nastartovat nový herní systém. 
Tento systém umožní zvládnout očekávaný zvýšený počet nových klubů 
v následujících letech.   

2. Bylo nutné vyloučit v roce 2008 účast „B“ družstev. 
3. V r.2008 předpokládáme účast maximálně 20 družstev mužů, 5 družstev žen, 

což je celkem 140 hráčů a hráček. Celé mistrovství se odehraje v jednom 
termínu na hřišti v Šilheřovicích. 

4. I v následujících letech budou hrát nově vzniklé I. a II.l iga mužů a I.l iga žen ve 
stejném  
termínu na jediném hřišti. 

5.  Po základním kole na rány se družstva mužů rozdělí do výkonnostních skupin I., 
II. po osmi  
družstvech .  Zbývající utvoří základ III.ligy. Ve dvou následujících dne ve hře 
na jamky se hraje systémem 1-4, 2-3 a 5-8, 6-7. Dále pak vítězové pokračují 
soubojem o 1. místo, respektive 5. místo a poražení o 3. místo, respektive o 
udržení v soutěži . 
Zde je snad nejvážnější námitka, že tato soutěž již není mistrovstvím  klubů, když 
všechna družstva nebudou  hrát společně v jedné skupině. Oponuji v to, že 
velká skupina 16 nebo 20 družstev  umožňuje hrát spolu je pouhý optický klam, 
kde se stejně spolu družstva rozdělená  do skupin po 4 neutkají. Naopak 
domnívám se, že když např. polovina jedné výkonnostní skupiny bojuje o 
vítězství,  případně o postup a druhá o udržení nebo sestup bude soutěž 
napínavější a dramatičtější. Nevymizí ani atmosféra velikého mistrovství, 
protože budou vždy hrát I., II.l iga mužů a I.Liga žen pohromadě. Je to nutné 
pro lepší využití hřiště.  

6. Navržený systém umožní připravit se na nová klubová družstva vznikající  
s rostoucím počtem členské základny. Již letošní rok může naznačit, jak  by se 
měl ubírat další vývoj na základě počtu přihlášených družstev a tak  můžeme 
upřesnit III.l igu mužů v r.2009, případně družstva žen.              
 
Děkuji všem, kteří se zapojil i do diskuze a přinesli zajímavé náměty. Rovněž 
věřím, že  pomůžete nový systém uvést v život.  

 

Sportovní kalendář 2008 

       Kalendář ST byl sestaven z nabídky a jednání s kluby a manažery vlastníků. 
Kalendář nevylučuje doplnění o další návrhy soutěží. Cílem nominačních turnajů bylo 
zajistit především řádnou prověrku a zároveň přípravu pro ME družstev, jejímž 
pořadatelem v roce 2008 jsme. Proto byla volena hřiště blízká svým charakterem a 



obtížností hřišti v Čeladné. Nepodařilo se zajistit  v požadovaném termínu hřiště 
v Karlštejně. Termíny byly stanoveny vždy ve 14 denních odstupech. Následně na 
základě připomínek a dodatečné možnosti bylo pro nominační turnaje doplněno 
hřiště v Mar.Lázních. Časový prostor je  hodně úzký. ME se hraje již v červenci, 
v polovině června je mistrovství klubů na jamky, následně K+K Monarchy Trophy a 
soustředění reprezentace. Nebylo možno ani vyhovět všem termínům zahraničních 
mistrovství. Také proto, že termíny  nominačních termínů byly zajišťovány již na 
podzim a jen některé termíny zahraničních turnajů nám byly známy. Na plánované  
soustředění v Čeladné bude pozváno 16 nejlepších hráčů s cílem zajistit co nejlepší 
přípravu a provést konečnou nominaci. 

     Každým rokem vznikají nová zajímavá hřiště a rádi by jsme i s Vaší pomocí rozšířil i 
nebo obměnili místa naší ST v roce 2009. 

     

     Několik poznámek  k dokumentům pana Peterky uveřejněným  na webových  
stránkách českého golfu . 

1. Nejprve  je  nutno si uvědomit, že ČSGA je registrované  sdružení , které sdružuje 
hráče a hráčky splňující podmínky členství a to bez rozdílu výkonnosti. ČSGA je 
členem ČGF, uplatňuje ve svých soutěžích mezinárodní pravidla, amatérský 
statut, soutěžní řád ČGF. V současné době sdružuje přes 400 členů. Má vlastní 
soutěžní řád. V blízké budoucnosti se dá očekávat výrazný růst členské 
základny. ČSGA  je  rovněž  i  členem  mezinárodní organizace ESGA.   

2. Sportovní program představuje na 27 soutěží   domácích i mezinárodních, 
kterých se účastníme. Jsme schopni uspořádat spolu s kluby a organizačními 
výbory špičkové soutěže. V r.2006 se na hřišti Austerlitz konalo Monarchy Trophy.  
V letošním roce jsme pořadateli  ME družstev mužů s účastí přes 20 států. 
V blízké budoucnosti   budeme pořadateli ME družstev žen. Nosným 
programem je naše celoroční soutěž „Senior  tour“. Zde soutěžíme ve dvou 
výkonnostních  kategoriích  mužů  i žen a jedna kategorie je společná. Účastnit 
se mohou i začínající hráči. Máme mistrovství ČR klubových družstev, 
mezinárodní mistrovství na rány. O všechny soutěže je veliký zájem. Snažíme se i 
s pomocí našich jednotlivých garantů vytvořit seniorům a seniorkám co nejlepší 
finanční podmínky s možností zahrát si na celé řadě hřišť po celé ČR. 
S příchodem nových ročníků seniorů poroste i výkonnost reprezentačního 
družstva. 

3. SPG se usilovně snaží na základě kritiky soutěží  ST  a neprůhledných  odměn  
získat  života schopný prostor pro svou činnost. V roce 2007 se na sedmi 
turnajích  organizovaných SPG   účastnilo od pěti do devíti profesionálů.  Jistě 
za těchto okolností se těžko dá uspořádat řádný turnaj. Pan Peterka jde 
dokonce tak daleko, že už určuje dokonce celou organizaci a systém soutěží 
ČSGA, dokonce  by rád prováděl i nominaci reprezentace. Někteří hráči z řad 
ČSGA se účastní soutěží organizovaných SPG. Je to individuální věcí každého 
z nás, pokud hráči neporuší statut amatéra, nebo někdo nedá přednost 
možnosti vyšší výhry před reprezentací. 

4. Ve všech nediplomatických návrzích se objevuje jediné jméno -  pan Peterka i  
když se vždy uvádí „my navrhujeme“. Mnohé z hrajících seniorských 
profesionálů znám  a jsou i mými kamarády. ČSGA se nebude určitě bránit 
spolupráci s profesionály na základě seriozních dohod, ne na základě předem 
stanovených požadavků. 



5. Domnívám se, že i ČGF v textu zmiňovaná  by měla zaujmout zásadní 
stanovisko.  

     

Do Nového roku přeji všem seniorkám, seniorům zdravé tělo, zdravý duch a hodně 
pěkných sportovních zážitků na všech golfových hřištích. 

 

                                                                                                                            Jiří Císař 


